وزارة التعليم العالي و البحث العلمي

جامعة الشاذلي بن جديد الطارف كلية العلوم السياسية و الحقوق قسم الحقوق

المستوى = سنة ثانية ماستر قانون جنائي و علوم جنائية المقياس = مصطلحات انجليزية الأستاذة = قصاب بشرى السداسي = الأول

# محاضرة رقم 06 مصطلحات قانونية انجليزية

# Simple images of attacks on the automated data processing system:

- 1 **unauthorized entry:** is punishable by imprisonment from three months to one year and fine of 500000dzd to 100000 dzd for anyone who fraudulently enters or stays in all or part of automated data processing system or thereabouts.
- **2 Unauthorized stay:** means entering the system and continuing to be inside it without the permission of its owner. despite his knowledge that his stay is unauthorized his punishment is the same as the punishment for entry unauthorized access to the system.

# **Objectives of information crime**

The goals of cybercrime are to gain access to information illegally, such as stealing information, accessing it, or changing it in order to achieve the criminal goals and gain control and to be able to access via the internet, the servers that provide the information, and disable it, or manipulate its data. Confidential information is also obtained from entities that use technology, such as institutions, banks,

government agencies and achieve illegal material, moral, or political gain

#### **Characteristics of information crime:**

- -Difficulty in detecting cybercrime
- -Difficulty proving the crime
- -Information crime method
- -Cybercrime usually occurs with the cooperation of more than one person
- -Privacy of cybercriminals
- -Information crime is a cross-border crime

# الصور البسيطة للاعتداء على نظام المعالجة الآلية للمعطيات

1 - 1 الدخول الغير مرخص به يعاقب بالحبس من ثلاثة أشهر إلى سنة و بغرامة من 500000 منظومة المعالجة الآلية للمعطيات أو حول ذلك.

2 - 1 البقاء الغير مرخص به = يقصد به الدخول إلى النظام و الاستمرار في التواجد داخله وذلك دون اذن صاحبه رغم علمه ان بقاءه غير مرخص إما عقوبته فهي نفس عقوبة الدخول الغير مرخص به إلى النظام .

### أهداف الجريمة المعلوماتية

تتمثل أهداف الجريمة المعلوماتية في التمكن من الوصول الى المعلومات بشكل غير شرعي كسرقة المعلومات و الاطلاع عليها او حذفها او تغييرها بما يحقق هدف المجرم و التمكن من الوصول عن طريق الشبكة العنكبوتية الى الأجهزة الخادمة الموفرة للمعلومات و تعطيلها او التلاعب بمعطياته كما يتم الحصول على المعلومات السرية للجهات المستخدمة للتكنولوجيا كالمؤسسات و البنوك و الجهات الحكومية و الأفراد و ابتزازهم من خلالها دفع مادي او سياسى و تحقق الكسب المادي اة المعنوي او السياسى الغير المشرع.

# خصائص الجريمة المعلوماتية -صعوبة اكتشاف الجريمة المعلوماتية -صعوبة إثبات الجريمة -أسلوب الجريمة المعلوماتية -الجريمة المعلوماتية تتم عادة بتعاون أكثر من شخص -خصوصية مجرمي المعلوماتية -الجريمة المعلوماتية جريمة عابرة للحدود